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Seimo nariu išrinktas Vilkaviškio
vienmandatėje apygardoje. Politikoje esu jau
27–eri  metai. Tai septintoji mano, kaip Seimo
nario, kadencija Lietuvos Respublikos Seime. 

Ketvirtoji – Seimo Biudžeto ir finansų
komitete, esu komiteto pirmininko

pavaduotojas.
 Kaip ir finansų sritis, taip ir sporto,  man labai

svarbios, sportu domiuosi nuo jaunystės,
todėl  darbuojuosi Jaunimo ir sporto reikalų

komisijoje. 
Dalyvauju 9 laikinųjų parlamentinių grupių ir
16 Tarpparlamentinių ryšių grupių veiklose.

Priklausau Seimo opozicinei Demokratų
frakcijai „Vardan Lietuvos“. 

 



2021-09-10  –  2022-07-20 laikotarpiu 
individualiai  arba su Seimo narių grupe pateikiau 25 teisės aktų projektus ir tiek pat

pasiūlymų teisės aktų projektams.

 TEISĖKŪRA

 Mo to ri nių trans por to prie mo nių re gist raci jos mo kes čio
 įsta ty mo Nr. XIII-2690 2 straips nio pa kei ti mo

 įstatymo projektas
   Atsižvelgdamas į gyventojų prašymus inicijavau įstatymo projektą
dėl papildomo registracijos mokesčio, kuris siekdavo 540 eurų
mokėjimo panaikinimo, mi rus su tuok ti niui ar ba ki tam šei mos na riui,
kai tur tas yra pa vel di mas ir per ra šomas paveldėtojo var du. Ki ta prie- 
žas tis, kad da lis pa vel dė to jų tą tur tą at si sa ko per re gist ruo ti dėl per
didelio mokesčio. Įstatymas priimtas 2021 m. gruodžio 7 d.  ir
sėkmingai įgyvendinamas.

Gyventojų pajamų mokesčio įstatymo Nr. IX-1007 
8 straipsnio  pakeitimo įstatymo projektas 

   Įstatymo projekto rengimą paskatino individualia veikla
besiverčiančių gyventojų pasiūlymai, kad kiti individualia veikla
besiverčiantys gyventojai individualios veiklos pajamoms pripažinti
kaupimo apskaitos principą gali taikyti savo pasirinkimu laikydamiesi
nustatytų sąlygų. Šis principas  palengvina apskaitą bei kreipimąsi į
kredito įstaigas dėl finansavimo. Įstatymas  įsigalios 2023 m. sausio 1
d.

Ak ci zų įsta ty mo Nr. IX-569 35 ir 37 straips nių
 pa kei ti mo įsta ty mo pro jek tas

 Teikdamas šį projektą atkreipiau Seimo daugumos dėmesį į kai my- 
ni nių vals ty bių vyk do mą ak ci zų ta ri fų ir PVM ta ri fų dy džių po li ti ką.
Lie tu va - tran zi ti nė ša lis, sumažinus Len ki jo je ak ci zų ta ri fą, trans por- 
to prie mo nių savininkai, besinau do ja ntys Lie tu vos ke liais, de ga lus
pra dė jo pirkti Len ki jo je. Dėl to maž me ni nė je pre ky bo je su ma žė jo
tiek ben zi no, tiek dy ze li no par da vi mų apy var ta, kuri ir įtakojo
valstybės biu dže to pa ja mų su rin ki mą iš akcizų ir PVM mo kes čių. Lie- 
tu vo je trans por to sek to rius yra la biau siai iš vys ty tas, todėl šio įsta ty- 
mo pri ėmi mas ir iš da lies leis tų su ma žin ti in flia ci ją, ir su si grą žin ti tas
tran zi ti nes trans por to prie mo nes, kurioms de ga lų prireiktų ne Len ki- 
jo je, bet Lie tu vo je. Tai tei gia mai vei ktų mū sų eko no mi ką ir vie šuo- 
sius fi nan sus. 
Įstatyme siū liau be švi niam ben zi nui ta ri fo dy dį su ma žin ti nuo 466 iki
359 eu rų už 1 tūkst. lit rų pro duk to, ga zo liams su ma žin ti ta ri fą nuo
372 iki 330 eu rų už 1 tūkst. lit rų pro duk to, tai lei džia ES tei sė. Labai
svarbiam Lietuvos žmonėms pasiūlymui po pateikimo Seimo
dauguma nepritarė ir balsavo už atmetimą.
 
   Atmetus Akcizų įstatymo teiktą projektą dėl akcizų tarifo dydžio
sumažinimo benzinui ir gazoliams, papildžiau  šio įstatymo projektą
dėl naftos dujoms ir dujiniams angliavandeniliams (išskyrus
gamtines dujas) taikomo dabar 304,10 euro už toną produkto akcizų
tarifo, kuris sumažėtų iki 125 eurų už toną. Projektas kartu su
Opozicijos antiinfliaciniu paketu buvo pateiktas Seimui. Tačiau
valdančiųjų balsais nepritarta šiam paketui – visi keturi projektai dėl
PVM lengvatų šildymui, karštam vandeniui, elektrai ir dujoms,
neapmokestinamojo pajamų dydžio prilyginimo minimaliai algai,
mažesnių akcizų degalams, elektros rinkos liberalizavimo atidėjimo 
 grąžinti iniciatoriams tobulinti. Keista, bet valdantieji nemato, kaip 
 gyvena žmonės, su kokiomis problemomis jie susiduria,  kokie
procesai vyksta Lietuvoje. 
    Juk Lietuva tarp visų ES valstybių  narių  pagal antiinfliacinių
priemonių taikymą yra autsaiderė. Seimo dauguma tik dar kartą
parodė, kad nesiima politinės iniciatyvos ir atsakomybės spręsti
gyventojus kamuojančių problemų. 

 

 Seimo narių grupėje teikiau įstatymų
 pakeitimų projektus:

 
Dėl Pridėtinės vertės mokesčio įstatymo Nr. IX-751

papildymo 125(2) straipsniu ir 125(2) straipsnio
pripažinimo netekusiu galios įstatymo projekto

 
Siekiama  sumažinti buitiniams vartotojams tenkančią
finansinę naštą, numatant nulinio PVM tarifo taikymą
šildymui, karštam vandeniui, kūrenamai medienai ir
lengvatinio 9 proc. taikymą elektrai ir dujoms.

 
Dėl Gyventojų pajamų mokesčio įstatymo IX-1007 20

straipsnio pakeitimo įstatymo projekto
 

Minimalus atlyginimas Lietuvoje leidžia patenkinti tik
minimalius  poreikius ir neleidžia taupyti didesnėms
išlaidoms. Žmones įtraukia į žemų pajamų spąstus,
atsiradus netikėtoms išlaidoms jie verčiami skolintis.
Projektu siekiama prilyginti neapmokestinamąjį pajamų
dydį minimalios mėnesio algos dydžiui. Tokiu būtu
gaunantys mažiausias darbo pajamas nemokėtų gyventojų
pajamų mokesčio, jų pajamos didėtų. Augant infliacijai,
šildymo, elektros ir dujų kainoms, tokie pokyčiai būtų
reikalingi, padėtų mažiausiai uždirbantiems šalies
gyventojams.

Dėl Sporto įstatymo Nr. I-1151 7 straipsnio pakeitimo ir
papildymo įstatymo projekto

Siekiama stiprinti ir didinti Nacionalinės sporto tarybos 
 funkcijas bei atskaitomybę.

Dėl Susirinkimų įstatymo Nr. I-317 5 straipsnio
pakeitimo įstatymo projekto

Siekiama užkirsti kelią karo propagandai ir neapykantos
kurstymui.

Dėl Loterijų įstatymo Nr. IX-1661 28 straipsnio
pakeitimo įstatymo projekto

 
Tikslas: apsaugoti nepilnamečius asmenis nuo neigiamo
loterijų poveikio, nustatant draudimą jiems parduoti
loterijos bilietus.

Dėl Tam tikrų dopingo medžiagų kontrolės įstatymo
Nr. XII-1672 2 straipsnio pakeitimo įstatymo projekto

 
Siekiama papildyti tam tikrų dopingo medžiagų sąrašą
„nepatvirtintosiomis medžiagomis“, sumažinti jų vartojimą
ir patekimą į Lietuvos rinką. Šios medžiagų poveikis
žmogaus organizmui nėra aiškus ir/arba žalojantis.

 



DARBAS SEIMO BIUDŽETO IR FINANSŲ KOMITETE
 

Ypatingas dėmesys
parlamentinei priežiūrai

 

Finansiniu požiūriu šis laikotarpis
Lietuvai buvo gana sudėtingas. COVID-
19 pandemijos padariniai, prasidėjęs
karas Ukrainoje kėlė grėsmę ne tik
mūsų saugumui ir  vertybėms, bet ir
turėjo didžiulį poveikį šalies
ekonomikai, finansams, verslui,
įtakojo gyventojų socialinę-ekonominę
padėtį.
Per Seimo rudens ir pavasario sesijas
Komitetui teko surengti 57 posėdžius,
kuriuose  apsvarstė ir teikė 479
išvadas Seimui dėl įstatymų projektų.
Svarbiausias klausimas – 2022 m.
valstybės biudžeto ir savivaldybių
biudžetų finansinių rodiklių
patvirtinimo įstatymas, o vėliau - jo
patikslinimas. 
 

Atsižvelgiant į tam tik rus eko no mi nius po- 
ky čius, ku rie su sie ti ir su au gan čia in flia ci ja,
ir su vyks tan čiu ka ru Uk rai no je, Ko mi te te
parlamentinei kontrolei skirtas ypatingas
dėmesys. Tai viena pagrindinių veiklos
krypčių. Išklausytos 41 įvairių valstybės
institucijų ir įstaigų, verslo, finansų
sektoriaus, nevyriausybinių organizacijų
ataskaitos, apžvelgti ir įvertinti jų veiklos
rezultatai. Bene daugiausia dėmesio skirta
mokesčių politikai, šešėlinei ekonomikai
mažinti, elektros, gamtinių dujų, degalų
kainų stabilumui ir infliacijos padarinių
švelninimui. Buvo gvildenami ir kiti
gyventojams svarbūs klausimai, kaip
grynųjų pinigų prieinamumas regionuose,
dėl būsto įperkamumo, hipotekos ir
įkeitimo sandorių sudarymo notarine
forma tikslingumo, taip pat priemonės,
kurios gyventojams sumažintų energijos
kainų augimą. 



 Padidinti valstybės stipendijų dydžiai
 

 Padidinti valstybės stipendijų dydžiai
sportininkams bei suvienodinti negalią
turintiems ir jos neturintiems sportininkams
skiriamų valstybės stipendijų dydžiai už to
paties lygmens iškovotas vietas.
Sportininkams su negalia ir jos neturintiems
sulyginamos valstybės premijos: už iškovotą
pirmą vietą pasaulio čempionate būtų
mokama 28,06 tūkst. eurų, už pirmą vietą
Europos čempionatuose – 14,03 tūkst. eurų,
už olimpinių, parolimpinių ir kurčiųjų žaidynių
pergalę – 70,15 tūkst. eurų.
 Išplėstas valstybės stipendijų gavėjų ratas,
įtraukiant pagrindines jaunimo amžiaus
grupes. Suteiktos socialinės garantijos
(sveikatos draudimo, ligos, pensijų,
motinystės socialinio draudimo) stipendijas
gaunantiems sportininkams. Sporto šakų
federacijos įpareigotos sukurti gabių ir
talentingų vaikų paieškos, atpažinimo ir
rengimo sistemos modelį, o sporto talentų
rengimas būtų pagrindinis kriterijus vertinant
sporto federacijų programas ir skiriant joms
finansavimą.
Įteisintas dėl 12 varžovų dalyvavimo
maksimaliai valstybės premijai gauti kriterijus. 

 

JSRK pristatyta Nacionalinės sporto
agentūros steigimo procedūra ir

tikslai
 

Seimo Jaunimo ir sporto reikalų komisijoje 
 aptarti sporto sistemos valdymo pokyčiai
steigiant Nacionalinę sporto agentūrą, jos
svarbą. Juk didėjant valstybės skiriamoms
lėšoms sportui,  didėjo jų administravimo ir
panaudojimo kontrolės vykdymas.
Nuo liepos 1 d. sporto politiką įgyvendins
steigiama nauja biudžetinė įstaiga –
Nacionalinė sporto agentūra, kuri
administruos apie 60 mln. eurų valstybės
lėšų. Agentūros uždaviniai siejami su 
 pasaulines sąlygas atitinkančios
infrastruktūros aukšto meistriškumo
sportininkams užtikrinimu, sportininkų
socialinėmis garantijomis ir skatinimu,
aptarnaujančiu personalu, medicina,
mokslu ir technologijomis,  taip pat fiziškai
aktyvia visuomene  ir jai prieinama
infrastruktūra.
 Nacionalinėje sporto agentūroje bus
steigiami 34 etatai, veiks 5 skyriai. Pilnai
funkcionuoti ir vykdyti sporto politiką 
 Nacionalinė sporto agentūra turėtų
pradėti nuo kitų metų pradžios. Jos
išlaikymui per metus planuojama apie 1,7
mln. eurų.

JSRK ragino Vyriausybę 2023 m. valstybės
biudžete numatyti trečios fizinio ugdymo
pamokos įvedimui 9 ir 10 klasėse reikalingas
lėšas.

DARBAS SEIMO JAUNIMO IR SPORTO REIKALŲ KOMISIJOJE
 

Jaunimo ir sporto reikalų komisijai pristatyta
darbo su neaktyviu jaunimu sistemos
įgyvendinimas ir plėtra.



 
Į VĮ LIETUVOS AUTOMOBILIŲ KELIŲ

DIREKCIJĄ KREIPIAUSI DĖL VALSTYBINĖS
REIKŠMĖS RAJONINIŲ KELIŲ SU ŽVYRO

DANGA:
 

PROBLEMOS, DĖL KURIŲ GYVENTOJAI KREIPIASI

DĖL KELIŲ, GATVIŲ TAISYMO, REMONTO
 

 

 Į VILKAVIŠKIO RAJONO
SAVIVALDYBĖS MERĄ ALGIRDĄ

NEIBERKĄ KREIPIAUSI DĖL VIETINĖS
REIKŠMĖS KELIŲ:

 

 
Kiekvieną pirmadienį, kaip Jūsų atstovas Seime, dirbu Vilkaviškyje. Susitinku su gyventojais,

reguliariai lankausi Vilkaviškio rajono švietimo, sveikatos priežiūros, sporto, kultūros įstaigose,
verslo įmonėse, NVO, dalyvauju įvairiuose renginiuose. 

 
Į susitikimus vilkaviškiečiai ateina dėl įvairių problemų, ar ištikusių bėdų. 

Nemažai dėmesio skyriau besikreipiantiems gyventojams dėl prastos kelių būklės. 
Tai ypač aktualu rudens ir pavasario laikotarpiais.

 

Dėl vandens nuvedimo kelio Nr. 200 ruože Vištyčio
miestelyje 
Kelių direkcijai šio kelio ruožo problema yra žinoma, bet minimas
ruožas nėra įtrauktas į prioritetinių darbų eilę, nes tik turto
patikėjimo teise valdo, naudoja ir disponuoja tik kelio Nr. 200
dangą nuo šaligatvio borto iki borto (šaligatviai nepatenka į
valdomą kelio sklypą). Todėl gali atlikti darbus tik kelio juostos
ribose. Dėl vandens nuvedimo (valstybinės reikšmės krašto kelio
Nr. 200 Kalvarija – Gražiškiai – Vištytis ruože nuo 33 iki 35 km)
Vištyčio miestelio Taikos gatvėje kreipėsi į Vilkaviškio savivaldybės
administraciją ir pateikė 2 šios problemos sprendimo būdus:
pirma, jei savivaldybė prisidėtų savo lėšomis atliekant kelio
remonto ar rekonstrukcijos darbus; antra, savivaldybei
apsvarstyti galimybę įrengti lietaus nuotekų nuvedimo
inžinerinius tinklus už kelio Nr. 200 juostos ribų ir prisijunti prie
savivaldybės įrengtų lietaus nuotekų inžinerinių tinklų. 

Dėl Virbalio - Pajevonys kelio
Kelių direkcija pažadėjo informuoti AB „Kelių priežiūra“, kuri, kaip
įmanoma greičiau, suplanuotų remonto darbus ir juos pradėtų.

Dėl kelio būklės Virbalis - Žalioji 5112 atkarpos nuo
Šiaudiniškių iki Žaliosios
Kelių direkcija informavo, kad šis kelio ruožas buvo išasfaltuotas
dar 2020 m., o kiti kelio ruožai nepateko į dabar vykdomą
programą. 2022 m. planuoja parengti atnaujintą žvyrkelių
asfaltavimo metodiką ir išreitingavus žvyrkelius nuo 2023 m.
pradėti pasiruošimą naujai programai vykdyti.

Dėl kelio Būdviečiai - Pajevonys atkarpos
Kelių direkcija informavo, kad priežiūros ir remonto darbus
atlieka AB „Kelių priežiūra“ Vilkaviškio kelių tarnyba, kuri jau atliko
remonto darbus.

Dėl kelio nuo Naujininkų kaimo iki Kaupiškių kaimo
atkarpos
Kelių direkcija informavo, kad kelio ruožas nepatekęs į
įgyvendinamą žvyrkelių kapitalinio remonto (asfaltavimo)
programą, todėl problema galės būti naujai apsvarstyta ir
vertinama 2023 m. 

Dėl Jazminų g. Vilkaviškyje būklės

Vilkaviškio r. savivaldybės meras Algirdas Neiberka atsakė,
kad savivaldybės taryba 2020 m. patvirtino Kelių priežiūros
ir plėtros programos finansavimo lėšų, skirtų Vilkaviškio r.
savivaldybės vietinės reikšmės keliams tiesti, rekonstruoti,
taisyti (remontuoti), prižiūrėti ir saugaus eismo sąlygoms
užtikrinti, naudojimo tvarkos aprašą, kuriame Jazminų
gatvė į 2022-2024 m. programos remontuotinų gatvių
prioritetinį sąrašą įtraukta 11-tu numeriu ir darbų atlikimo
terminas priklausys nuo šiam laikotarpiui skiriamų Kelių
priežiūros ir plėtros programos lėšų.

Dėl Lobiškių gatvės atkarpos asfaltavimo,

kuri tęsiasi nuo individulių namų kvartalo iki UAB nuotekų
valyklos. Kreiptasi į merą A. Neiberką, kuris informavo, kad
minėtu laiku vykdomi šios gatvės ruožo su žvyro danga
priežiūros darbai ir iki vasaros pradžios planuojama
pradėti šios gatvės ruožo su asfaltbetonio danga išdaužų
remonto darbus. Dėl asfaltavimo darbų bus sprendžiama
vadovaujantis savivaldybės tarybos patvirtinta tvarka,
atsižvelgiant į Kelių priežiūros ir plėtros programos lėšas,
skirtas savivaldybės vietinės reikšmės kelių priežiūrai ir
remontui.



Dėl nuomojamos valstybinės žemės
apmokestinimo

 
Savivaldybė turi teisę biudžeto sąskaita sumažinti
valstybinės žemės nuomos mokestį arba nuo jo
atleisti. Mokesčio mokėtojas turėtų pateikti
savivaldybės Tarybai prašymą dėl mokesčio
sumažinimo ar atleidimo. 

Dėl mokesčių už komunalines atliekas
 

Marijampolės apskrities atliekų tvarkymo centras
pateikė išaiškinimą, kas, kodėl ir kada privalo
mokėti, kada reikia kreiptis dėl mokesčių mokėjimo
individualios sutarties. 

Dėl šildymo paslaugų kompensavimo
 

Prireikus gyventojai turėtų kreiptis į Vilkaviškio
rajono
 savivaldybės administraciją.

  
Dėl daugiabučio namo nebaigtų renovacijos

darbų 
 

Pašalintos paliktos statybinės medžiagos prie
daugiabučio namo. Bus siekiama užbaigti
neatliktus darbus.

Dėl valstybinės paramos saulės elektrinės
įrengimui

 
Gyventojai kreipiasi dėl papildomos elektros
galios įsigijimo, pernelyg didelių kaštų saulės
elektrinės įrengimui.

Dėl reikalavimų mažoms skerdykloms (kai
mažoms skerdykloms keliami tokie pat

reikalavimai, kaip ir didelėms)
 

Europos Komisija peržiūri gyvūnų gerovę
reglamentuojančius  teisės aktus, o Valstybinė
maisto ir veterinarijos tarnyba pateiks siūlymus dėl
administracinės ir finansinės naštos mažais kiekiais
vietinei rinkai maisto produktus teikiantiems ūkio
subjektams mažinti.

 
 

Dėl iš dalies valstybės kompensuojamos būsto
paskolos pirmajam būstui įsigyti

 
Tokią tvarką numato  Lietuvos Respublikos 
 paramos būstui įsigyti ar išsinuomoti įstatymas Nr.
XII-1215, kurio paskirtis – nustatyti paramos būstui
įsigyti ar išsinuomoti teikimo asmenims ir šeimoms
principus, finansavimo šaltinius, formas, paramą
būstui įsigyti ar išsinuomoti gaunančių asmenų
teises ir pareigas, taip pat socialinio būsto ir
savivaldybės būsto nuomos bei savivaldybės būsto
pardavimo sąlygas ir tvarką.

Dėl automobilio pirkimo-pardavimo tvarkos
 

VĮ „Regitra“ papildė  pirkimo-pardavimo sutarties
formą pirkėjo ir pardavėjo  įsipareigojimais,
nurodytais  įstatyme, o taip pat  VĮ „Regitra“
svetainėje  pradėjo viešinti  patarimus transporto
priemonių  pirkimo-pardavimo sutarčių  sudarymui.

Dėl Vilkaviškio miesto pirties paslaugų
išsaugojimo

 
Savivaldybės biudžete tolimesniam šios paslaugos
teikimui lėšų nenumatyta. 

 

Dėl pensijų perskaičiavimo
 

Senjorai kreipiasi į Seimo narį dėl pensijų
perskaičiavimo, nes pensijų didinimas nepateisino jų
lūkesčių. Jie skundžiasi dėl nuolat augančių maisto,
paslaugų, komunalinių mokesčių ir kitų kainų,
nebeišgali išgyventi iš nedidelių pensijų, kurios
neviršija vidutinės senatvės pensijos, nors ir turi
būtinąjį darbo stažą.

Dėl įvairių asmeninių problemų:
susirgus;
sudegus namams;
įsigijus žemės ūkiui reikalingą naują techniką, kuri
netinkama naudoti, o pardavėjas nesutinka jos
pakeisti; 
dėl nuovažų suformavimo į priklausantį žemės
sklypą ir pan.

 

PROBLEMOS, DĖL KURIŲ GYVENTOJAI KREIPIASI (II)



     
Spaudos konferencijoje „Gilėjančios socialinės ir
ekonominės problemos: kur valdantieji veda
Lietuvą?“, įvykusioje Seime  2022 m. gegužės 26 d.,
aptariau  vis labiau gilėjančias Lietuvos socialines-
ekonomines problemas, pristačiau valstybinių ir
tarptautinių institucijų prognozes šalies ateičiai.  
Labiausiai neramina, kad maisto kainų infliacija,
siekianti 18 proc., o dienomis didėjančios degalų
kainos brangina gamybą ir paslaugas. Infliacija
Lietuvoje tiesiog muša rekordus ir  jau
pirmaujame tarp ES valstybių narių, o pagal BVP
augimą – rikiuojamės Europos dugne. Todėl ir
klausiau valdančiųjų, kur jie  veda Lietuvą? Kokią
valstybę mes matysime po metų, ar kelių? 

 
Pasiūlymai,  galintys padėti įveikti keletą skirtingų krizių, su kuriomis šiuo metu

susiduria valstybė

      

Kartu su Seimo Demokratų frakcijos „Vardan Lietuvos“ seniūnu Linu Kukuraičiu spaudos konferencijoje,
įvykusioje  2022 m. kovo 29 d., pristatėme frakcijos teikiamus Lietuvos Respublikos Vyriausybei siūlymus
energetikos srityje, taip pat dėl paramos verslui, aptarėme finansinius sprendimus infliacijai mažinti ir stiprinti
Lietuvos gyventojų socialinį saugumą.
Kai kurios krizės ateina, o kai kurias Vyriausybė pati sukuria, kaip nesprendžiamą kainų kilimą. Drastiškai
augant infliacijai Vyriausybė turėjo priimti sprendimus dėl pagalbos žmonėms ir verslui dar praėjusių metų
pabaigoje, blogiausiu atveju – šių metų pradžioje. 
Konferencijoje akcentavau, kad tęsiantis atvirai Rusijos karinei invazijai į Ukrainą, taip pat taikant ekonomines
sankcijas Rusijai ir jos sąjungininkei Baltarusijai, jų režimams, kokios  galimos grėsmės Lietuvos valstybei, jos
ekonomikai, gyventojų finansinei ir ekonominei padėčiai. 
Todėl ir sprendimus būtina priimti greitai, nes mažėja tiek gyventojų išgalės turėti laimingą, visavertį gyvenimą,
tiek ir verslo galimybės funkcionuoti. 

SPAUDOS KONFERENCIJOS
 

„Gilėjančios socialinės ir ekonominės problemos: kur valdantieji veda Lietuvą?“

Europos Komisijos, Lietuvos banko, Valstybės kontrolės pateiktose išvadose konstatuojama, kad valdantieji nėra
numatę priemonių, siekiant mažinti  šiųmetinių valstybės sektoriaus išlaidų lygio mažėjimą 2023–2025 metais,
taip pat pasigendama ne tik informacijos, bet ir konkrečių veiksmų dėl prisiimtų įsipareigojimų didinti darbo
užmokestį švietimo ir sveikatos sričių darbuotojams, krašto apsaugai skiriamą BVP dalį. 
Net regionams  taip svarbių investicijų dinamika nedera su Europos Komisijos rekomenduojama investicijų
skatinimo kryptimi. 



SPORTO RENGINIAI

Vilkaviškio miesto komanda Vilkaviškio
KK "Perlas" varžėsi su Vilniaus "Perlas-
Energija" komanda ir laimėjo  88 : 77. Tai
pirmos tokio lygio varžybos Vilkaviškio
mieste. 

Varžybų metu buvau apdovanotas
Lietuvos krepšinio federacijos Padėka už
indėlį išsaugant Lietuvos krepšinio
istoriją.
Padėką įteikė federacijos prezidentas
Vydas Gedvilas.  

                                XX tradicinis bėgimas 
 J. Basanavičiaus tėviškė – Bartninkų J.

Basanavičiaus mokykla – DC  

Šiais metais į jubiliejinį bėgimą susirinko net 202
sportininkai. Džiugiu, kad į šias varžybas atvyko svečiai
iš Latvijos. Trasa, kurioje netrūko lygumų ir kalnelių, šį
kartą buvo 5.9 km ilgio. Įdomu tai, kad ją sėkmingai
įveikė ir vyriausias 77-rių metų bėgikas. Bėgimo
nugalėtojai apdovanoti asmeniniais prizais, medaliais ir
taurėmis.  

Vilkaviškio sporto ir pramogų centre vyko Lietuvos stipriausiųjų stalo teniso Top-12 pirmenybės.  Moterų
grupėje nenugalima buvo vilnietė Kornelija Riliškytė, vicečempione tapo Eglė Jankauskienė, trečioji vieta atiteko
Ugnei Baskutytei.   
Atkakli kova vyko vyrų grupėje. Čempiono taurę įteikiau panevėžiečiui Andriui Preidžiui, antrąją vietą laimėjo
Matas Vilkas, trečiąją - Lukas Rimkus. 

Nacionalinės krepšinio lygos
sezono varžybos Vilkaviškyje 

Stalo teniso Top-12 pirmenybės



 
Mūsų krašte - neeilinė proga 

Pirmą kartą Vilkaviškio krepšinio istorijoje
mūsų miesto moksleivių komanda (iki 14 m.)
pateko tarp 4 stipriausių B diviziono
komandų.  

Sveikinu NKA-Vilkaviškio-„Perlas“
vicečempionus! 

 
Tai nuoseklaus, sistemingo Vilkaviškio
„Perlas“ bendruomenės veiklos rezultatas.
Didžiuojuosi, kad šis klubas garsina mūsų
kraštą ir džiugina krepšinio aistruolius
pergalėmis. 

Įtraukaus sporto fiesta Vilkaviškio
miesto dienose  

Džiaugiuosi vilkaviškiečių susidomėjimu
ir noru išbandyti įtraukaus krepšinio bei

futbolo sporto šakas.

Ne veltui krepšinis - populiariausia
sporto šaka Lietuvoje. Kasmet
vilkaviškiečiai krepšinio varžybas įtraukia
į rajone rengiamų švenčių programas.
Tradicinė vasaros šventė ,,Vištyčio vasara
2022", kurioje apsilanko ir rajono
gyventojai, ir Vištyčio miestelio svečiai. 
 Tradiciškai globoju vyrų krepšinio 3x3
varžybas, joms įsteigiau taurę. 
Šį kartą  taurę  įteikiau “Asterhouse”
komandai. 

SPORTO RENGINIAI

Tradicinė vasaros šventė
,,Vištyčio vasara 2022"



Šie metai Kybartams – ypatingi, švenčiama
mokyklos  110-ties m. sukaktis. 

Mokyklos istorija prasidėjo 1912 m. Kybartuose, kai
buvo įkurta caraičio Aleksejaus berniukų gimnazija. 
Tokios ilgos mokyklos istorijos paslaptis ir varomoji
jėga - puikūs pedagogai, atkaklūs ir šaunūs
mokiniai, didžiulė bendruomenės motyvacija. 

Šios sukakties proga koncertavo Kybartų mokyklų
auklėtiniai, Kybartų Kultūros centro pučiamųjų
instrumentų orkestras „Kybartai“, meno vadovas
bei dirigentas Donatas Ziegoraitis. 
Noriu tikėti, kad ir ateity Kybartų švietimo
bendruomenei nepristigtų jėgų, sumanių mokinių,
motyvuotų pedagogų, visada juos lydėtų sėkmė. 

 MOKYKLŲ ŠVENTĖS

 „Saulės“ progimnazijai - dvidešimtmetis!

Jūsų mokykla – ypatinga, nuolat kleganti, gyva,
nerimstanti, kupina veiksmo ir žinių, auginanti ir
brandinanti asmenybes – mūsų ateities kūrėjus. 
Žaviuosi mokytojų profesionalumu ir atsidavimu,
rūpesčiu ir meile, mokyklos administracija,
puoselėjančia draugišką ir saugią emocinę
bendruomenės aplinką. 
Tikiu, kad Jūs ir ateity, kursite patrauklią mokyklą,
įtakojančią vaiko laimę, asmeninę ir pilietinę
brandą, padėsite kiekvienam atrasti tiesiausią ir
teisingiausią gyvenimo kelią. 

Abiturientams aidi paskutiniai skambučiai, skelbiantys  
svarbią jauno žmogaus gyvenimo etapo – mokyklinių
metų pabaigą. 
Šia proga lankiausi Pilviškių „Santakos“ gimnazijos 
 šventėje. 
 

Pilviškių „Santakos“ gimnazijos
paskutinis skambutis  



Girėnų kultūros namų kapela ,,Versmė", vadovė Nomeda Klimauskienė,  švenčianti 25 metų sukaktį. 
 Didžiuojuosi, kad mūsų rajonas turi tokį puikų kolektyvą, kuris puoselėja liaudišką muziką ne tik mūsų šalyje, bet ir
dalyvauja tarptautiniuose konkursuose.   Su nuostabia sukaktimi !

VILKAVIŠKĮ GARSINA

Vilkaviškyje vykęs chorinės muzikos festivalis ,,Dėl tos dainos“ sukvietė  Kauno,  Lazdijų, Širvintų, Jonavos, Vilkaviškio
rajonų chorų dainininkus.  Ypatingas dėmesys – Vilkaviškio kultūros centro mišriam kameriniam chorui ,,Uosija”, 
 švenčiančiam savo veiklos 25-metį. 
Šia proga nuoširdūs sveikinimai choro meno vadovei Laimai Venclovienei ir visam kolektyvui. 
Likite ištikimi chorinei muzikai !  

                                                           Gražiškių folkloro kolektyvui „Gražupis“ -  35-eri! 
Jūsų kasdienio, nuoširdaus kūrybinio darbo pastangomis ne vieną dešimtmetį aktyviai puoselėjate etninę kultūrą,
garsinate Gražiškių miestelį ne tik Vilkaviškio rajone, bet ir Lietuvoje. Žaviuosi Jūsų ilgamete kūrybine veikla,
iniciatyvumu ir išradingumu rengiant ir pristatant koncertines programas, puoselėjančias meilę liaudies muzikai, taip
pat aktyviu dalyvavimu įvairiuose kultūros renginiuose. 

Chorinės muzikos festivalis ,,Dėl tos dainos“ 



Vilkaviškio autobusų stotyje iškilmingai atidengtas
naujasis Vilkaviškio pasididžiavimas – miesto laikrodis.  

Šio išskirtinės architektūros laikrodžio bokšto idėjos
sumanytojas – architektas Gintaras Balčytis, kuris taip pat
yra suprojektavęs ir Vilkaviškio autobusų stotį. Šis
stilizuotus medžius primenantis objektas yra pastatytas už
visuomenės lėšas.  

Džiaugiuosi, kad Vilkaviškyje atsiranda nemažai patrauklių
lankytinų vietų, kuriomis gali grožėtis ir vietiniai
gyventojai, ir svečiai. 

VERSLO DIENA VILKAVIŠKYJE 

Paminėjome Verslo dieną,
kurios  metu vyko ,,Vilkaviškio
verslo forumas 2021'' bei verslo
apdovanojimai. 
Šiais metais nominaciją ,,Už
investicijas į žaliosios kultūros
plėtrą ir Vilkaviškio rajono vardo
garsinimą“ įteikiau UAB ,,Arbovita
ir Ko“.  



Demokratų sąjungos frakcijos Seime ,,Vardan Lietuvos“ iniciatyva 2022 m. balandžio 28 d. surengta diskusija, kurią
moderavau. Diskusijoje akcentavau, kad pasaulio ir Lietuvos ekonomika augs lėčiau, nei prognozuota dėl Rusijos
invazijos į Ukrainą. Infliacija išliks viena didžiausių ES. Karo prieš Ukrainą poveikis bus jaučiamas pasau-lio mastu
dėl išaugusių maisto, žaliavų ir energijos kainų. Lietuva turės susitelkti švelnindama ekonomines  ka-ro pasekmes,
tai turėtų būti ir didžiausias Vyriausybės prioritetas.
Nemažus iššūkius kels tebesitęsianti Rusijos agresija ir dėl jos paspartėjęs žaliavų kainų augimas, didėjanti
besivystančių šalių skolų našta bei pasaulinių tiekimo grandinių sutrikimai, nulemti COVID-19 pandemijos. Lietuvos
ekonominių ir energetinių ryšių su Rusija mažinimo  situacija yra geresnė, lyginant su kitomis regiono valstybėmis.
Lietuva, energetikos sektoriuje 2015 m. įgyvendinusi keletą stambių projektų, tapo  nepriklauso-ma energetine
valstybe (suskystintų gamtinių dujų terminalas, dujotiekio infrastruktūros plėtra, elektros jung-tys su Švedija ir
Lenkija, GIPL projektas, kogeneracinės elektrinės pereinant prie dujų suvartojimo mažinimo ir didinant biokuro bei
atliekų naudojimą gaminant šilumą ir elektrą).
Reikia pripažinti, kad karo Ukrainoje sukeltas šokas reikšmingas Lietuvos ir pasaulio ekonomikai, kuris iš esmės
apriboja žaliavų rinką. Manau, kad artimiausiu metu gali pradėti didėti palūkanų normos, kurios apsunkins
privataus sektoriaus ir besivystančių šalių prieigą prie finansų rinkų. Finansinių sąlygų griežtėjimas ir per
pandemiją išaugusios valstybių skolos riboja galimybes fiskalinėmis priemonėmis atsakyti į karo sukeltus
ekonominius iššūkius.
Mūsų frakcija gavo daug pasiūlymų iš Lietuvos pramonininkų konfederacijos, Lietuvos verslo konfederacijos,
Lietuvos statybininkų asociacijos, asociacijos ,,Lietuvos keliai“, kt. institucijų ir organizacijų, kurios prašė aptarti ir
numatyti priemones, užtikrinančias tolimesnę veiklą apdirbamojoje pramonėje, statybos sektoriuje, taip pat
įgyvendinant ir plečiant kelių infrastruktūros projektus, sprendžiant problemas transporto ir logistikos sektoriuose.
Pastaruoju metu be karo tematikos daugiausiai kalbama apie didžiausią infliaciją Lietuvoje, kuri jau beveik pusę
metų pirmauja ES pagal infliacijos lygį. Infliacijos lygį šalyje įtakoja ne vien pasaulinės energetinių išteklių ir žaliavų
kainos. 2022 m. kovo mėnesį infliacija Lietuvoje buvo 15,7 proc., kai ES valstybių narių vidutinė infliacija tik 6,2
proc., o Europos zonos šalyse – tik 5,9 proc., Suomijoje ir Švedijoje – 4,4 proc. 
Lietuvoje būtina kryptingai studijuoti ES valstybių narių patirtį kovoje su infliacija. Antiinfliacinių priemonių
pagrindinis bruožas – taiklumas ir priemonių diferenciacija.
Seimo kanceliarijos Tyrimų skyrius 2022 m. vasario pradžioje parengė politikams medžiagą ,,Išaugusias infliacijos
pasekmes mažinančios priemonės ES valstybėse narėse‘‘, tačiau Vyriausybės siūlomų priemonių pakete visiškai
neatsižvelgta į ES valstybių narių patirtį.

      

,,Lietuvos
ekonominė

socialinė situacija, 
perspektyvos ir

būtini sprendimai” 

 
Diskusijoje apie tai kalbėjo: 

Pro fe so rius Ri man tas RUDZKIS 
„Da bar ti nė Lie tu vos mak ro e ko no mi nė si tu a ci ja, iš šū kiai ir ga li my bės“

„Cre di tin fo Lie tu va“ ver slo plėt ros ir stra te gi jos va do vė Je ka te ri na ROJAKA
   „Lie tu vos ver slas ir gy ven to jai: kiek esa me at spa rūs ne apib rėž tu mui“

Lie tu vos sta ty bi nin kų aso cia ci jos pre zi den tas Da lius GEDVILAS
 „Apsispręs ki me: kiek vie šų jų pa sta tų liks ne baig ta sta ty ti“

Na cio na li nio skur do ma ži ni mo or ga ni za ci jų tin klo di rek to rė Ais tė ADOMAVIČIENĖ 
„So cia li nė ap sau ga tarp tva ru mo ir gais rų ge si ni mo“

 DISKUSIJA
SEIME



 
 

Prasidėjusi sveikatos apsaugos reforma vyks visose 60-tyje savivaldybių ir užtruks
penkerius metus. Reforma bus siekiama, kad kuo daugiau paslaugų gyventojai gautų
arčiau namų, savo savivaldybėje. Jai finansuoti suplanuota 710,9 mln. eurų ES ir
valstybės biudžeto lėšų. Daugumoje savivaldybių bus kuriami nauji dariniai – sveikatos
centrai, kurie rūpintųsi visuomenės sveikata, teiktų ambulatorinės sveikatos priežiūros
paslaugas, skubią medicinos pagalbą, dienos paslaugas, vidaus ligų stacionarines
paslaugas, užsiimtų ilgalaike priežiūra.
Mes, opozicijos atstovai Seime, nuogąstavome, ar tikrai  reforma bus naudinga
žmonėms: ar trumpės eilės pas specialistus,  o paslaugų prieinamumas – didės, ar
tikrai pagerės šeimos gydytojų darbas,  ar išvis sulauksime skubios medicinos
pagalbos? 
Tuo įsitikinsime  patys artimiausiu laiku.

TAI AKTUALU

 

„Tūkstantmečio mokyklų“ programa iki 2030 m. pakvietė dalyvauti visas šalies
savivaldybes. I etapas prasidėjo nuo šių metų vasario 1 d., o baigsis – 2026 m.
birželio 30 d. 
Patrauklūs ir viliojantys programos tikslai: siekiama mažinti mokymosi sąlygų ir
pasiekimų atotrūkius tarp savivaldybių ir tarp skirtingų tos pačios savivaldybės
mokyklų, sudaryti visiems vienodas galimybes mokytis geroje mokykloje, nesvarbu,
kokioje aplinkoje jie auga. 
Programos biudžetas – 210 mln. eurų iš Ekonomikos gaivinimo ir atsparumo
didinimo plano lėšų ir ne daugiau kaip 44,1 mln. eurų iš valstybės biudžeto lėšų
pridėtinės vertės mokesčiui kompensuoti. 
Tačiau neramina, ar Programos tinklaveikos principas tikrai užtikrins visiems
savivaldybės mokyklų mokiniams naudotis sukurta savivaldybėse modernia švietimo
infrastruktūra, ar mokyklų geografinis išsidėstymas tenkins gyventojų poreikius? 

Ar tikrai sveikatos apsaugos reformos autoriams
sveikata – didžiausia vertybė? 

Švietimo reforma tęsiasi, ko reiktų tikėtis?



2022 m. gegužės 22 d. mūsų šalyje įsigaliojo
 trys Seimo priimtos su rinkimais susijusios 
Konstitucijos pataisos, kurios svarbios  dėl 
2023 m. vyksiančių merų ir savivaldybių 
tarybų rinkimų, taip pat dėl 2024 m. 
Seimo rinkimų.

 

 Konstitucijoje įtvirtintos naujos nuostatos: 
 

Į Lietuvos Respublikos Seimą leidžiama 
kandidatuoti nuo 21-erių metų

        Jauniems žmonėms ypač svarbu, nes Konstitucijos pataisa jau 2024 –aisiais metais
 leis kandidatuoti į Seimą nuo 21-erių. Aktyviems, jauniems  piliečiams bus proga išreikšti save,
tuo pačiu sutvirtins demokratiją, suaktyvins pačią visuomenę.

Įteisinti tiesioginiai merų rinkimai
     Konstitucijoje įteisinta savivaldos teisė, įgyvendinama ne tik per savivaldybių tarybas, 

bet ir per savivaldybių merus. Lietuvos gyventojai ir ateity turės teisę tiesiogiai rinkti savivaldybių
vadovus ketveriems metams. 

Panaikintas nuolatinis apribojimas užimti pareigas
 Seimas  papildė Konstituciją nauja nuostata ir panaikino nuolatinį apribojimą

 būti renkamam Seimo nariu ar užimti kitas Konstitucijoje
 nurodytas pareigas pritaikius konstitucines sankcijas. 

 Pagal priimtą pataisą, asmuo, kurį Seimas už šiurkštų Konstitucijos pažeidimą arba priesaikos
sulaužymą apkaltos proceso tvarka pašalino iš užimamų pareigų ar panaikino jo Seimo nario

mandatą, galės užimti Konstitucijoje nurodytas su priesaikos davimu
 susijusias pareigas, kai nuo Seimo sprendimo dėl pašalinimo ar mandato panaikinimo

 bus praėję ne mažiau kaip 10 metų.
 

Įdomūs faktai apie Konstituciją
2022 metai yra paskelbti Lietuvos Valstybės Konstitucijos metais. 

 
Šiais metais sukanka 100 metų, kai Steigiamasis Seimas parengė ir 1922 m. rugpjūčio 1 d. priėmė

Lietuvos Valstybės Konstituciją. Tai moderni, demokratinio turinio
 Lietuvos Respublikos Konstitucija, kurios nuostatos, principai, struktūra buvo perimti, patobulinti

ir įtvirtinti Lietuvos Respublikos Konstitucijoje, priimtoje 1992 m. spalio 25 d. piliečių
referendume.

Šalies Konstitucija keista 2019 m., tuomet Seimas įteisino individualų konstitucinį skundą
 ir sudarė galimybę kiekvienam asmeniui kreiptis į Konstitucinį Teismą.

2022 METAI YRA PASKELBTI 
LIETUVOS VALSTYBĖS

KONSTITUCIJOS METAIS       

TAI AKTUALU

https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAD/bd1c7e80c16d11ec9f0095b4d96fd400?jfwid=mj1ayjtbm


Patarėjai, padėjėjai Vilniuje, Lietuvos Respublikos Seime: 

Vytenis Čekanavičius, tel. (8 5) 239 6920, mob. 8 662 11109,
vytenis.cekanavicius@lrs.lt

Irena Ramelytė, tel. (8 5) 239 6922, 8612 00372, irena.ramelyte@lrs.lt 
 

Nuotraukų autorė Olga Posaškova, kitos nuotraukos  - Algirdo Butkevičiaus asmeninio archyvo

SUSISIEKIME
Mieli vilkaviškiečiai, 

 
kiekvieną pirmadienį, kaip Jūsų

atstovas Seime, dirbu Vilkaviškyje.
Susitinku su gyventojais, įstaigų ir 

 organizacijų, įmonių atstovais. 
 

Visi susitikimai yra labai svarbūs,
nes į juos gyventojai ateina su
įvairiomis problemomis, kurių
patys negali išspręsti, ar net

bėdomis, kai kurie nori
pasikonsultuoti jiems rūpimu

klausimu.

Jei turite pasiūlymų ar klausimų, kuriuos
galėčiau padėti išspręsti, kviečiu kreiptis:
Algirdas Butkevičius 
Lietuvos Respublikos Seimas 
II rūmai, 410 kab.
Gedimino pr. 53
01109 Vilnius
Tel. (8 5) 239 6920

Jūs visada laukiami 
Vilkaviškyje, Seimo nario biure 

Su Seimo nario A. Butkevičiaus
patarėju Valdu Rikliumi galite
susisiekti: 
El. p. valdas.riklius@lrs.lt 
Mob. +370 679 47761 
Lietuvos Respublikos Seimo nario
Algirdo Butkevičiaus biuras 
J. Basanavičiaus a. 7, I a. 
70103 Vilkaviškis

Gyventojai biure priimami
pirmadieniais, 9 -15 val.

mailto:vytenis.cekanavicius@lrs.lt
mailto:irena.ramelyte@lrs.lt

